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Protokół nr 65/2023 

z posiedzenia Komisji Finansowo – Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 23 listopada 2023 r. w godz. od 16:00 do 17:10 

w sali 26 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni członkowie Komisji:   

1. Andrzej Turowski  – Przewodniczący Komisji 

2. Jacek Roszkowski  – Wiceprzewodniczący Komisji  

3. Bogdan Bezdziecki  

4. Sylwester Cimochowski  

5. Monika Lipińska 

6. Anna Ruszewska  

7. Łukasz Wojno  

 

W posiedzeniu udział wzięli:      

1. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta  

2. Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta  

3. Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk  

4. Marcin Bonisławski – Naczelnik Wydziału Rozwoju i Funduszy Zewnętrznych 

5. Monika Podziewska – Naczelnik Wydziału Budżetu i Finansów 

6. Dorota Szczęsna – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia 

7. Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydziału Architektury i Gospodarki Przestrzennej  

8. Radosław Wysocki – Naczelnik Wydziału Geodezji  

9. Tomasz Drejer – Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach  

10. Leszek Lewoc – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach  

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej powitał zebranych i 

powiedział, że porządek posiedzenia został przesłany do radnych wraz z materiałami. 

Następnie powiedział, że na prośbę Skarbnik oraz Zastępcy Prezydenta Miasta proponuje 

zmianę porządku obrad – punkt 17 i 18 dotyczące budżetu i WPF omawiać odpowiednio w 

punktach 2. i 3. Następnie punkty omówić punkty 8-16 z proponowanego porządku a na 

końcu punkty 2-15 i 19.   

 

Więcej uwag nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 64/2023 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 6 listopada 2023 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2023 rok.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2023-2041.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do posiłku, posiłku z dowozem, świadczenia pieniężnego na zakup 

posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 
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dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w 

domu” na lata 2024-2028. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności 

za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach treningowych lub wspomaganych. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia  

z pomocy społecznej.  

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 

sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat za przejazdy 

autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy 

Suwałki. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia obowiązujących w 2024 r. 

wysokości opłat i kosztów związanych z usunięciem i przechowywaniem pojazdów na 

terenie Gminy Miasta Suwałki.   

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wysokości stawek 

opłat za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd Dróg  

i Zieleni w Suwałkach.  

11. Zaopiniowanie „Programu budowy dróg w Suwałkach w latach 2024-2027 i po 2027”. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  zmiany uchwały nr   LXI/804/2023 Rady 

Miejskiej  w Suwałkach z dnia  27 września 2023 r. w sprawie przyznania dotacji  

na realizację inwestycji pt. „Remont zachodniej i wschodniej elewacji Konkatedry  

pw. św. Aleksandra w Suwałkach”. 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji na realizację inwestycji  

pt. „Remont Kościoła Ewangelicko-Augsburskiego pw. Świętej Trójcy w Suwałkach”. 

14. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Utratą, Sportową. Walerego Romana  

i terenem kolejowym w Suwałkach. 

15. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych w Suwałkach. 

16. Informacja z konsultacji społecznych projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach  

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania i 

pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych oraz nagród i wyróżnień w 

Mieście Suwałki.  

17. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad, 

trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych  

oraz nagród i wyróżnień w Mieście Suwałki.  

18. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego w zakresie 

ograniczania skutków niedożywienia w Mieście Suwałki na lata 2024-2028. 

19. Wolne wnioski. 

Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 64/2023 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 6  listopada 2023 r. 
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Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i wniosków, w związku z tym protokół został przyjęty 

przez aklamację. 

 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2023 rok. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta przedstawiła pokrótce projekt uchwały. Jak powiedziała 

zmiany są głównie porządkujące i dostosowujące je do realnego wykonania zarówno po 

stronie dochodów, jak i wydatków. Dodała, że oprócz tych zmian znalazły się również inne, 

większe dotyczące trzech inwestycji z Polskiego Ładu, co do których trzeba było dokonać w 

budżecie dużych zmian zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków. Wyjaśniła, że 

dochody z tego tytułu wpłyną najprawdopodobniej dopiero w roku 2024. Z tych trzech 

inwestycji rozliczając dochody i wydatki pojawia się kwota w wysokości ponad 12 mln zł i że 

kwota ta będzie m.in. powiększała deficyt tegoroczny, ponieważ Miasto poniesie wydatki w 

roku bieżącym, natomiast dochodów nie otrzyma.  

Następnie omówiła pokrótce pozostałe zmiany, głównie porządkujące oraz przesunięcia.   

Podsumowała, że w wyniku dokonanych zmian w budżecie zmianie ulega deficyt budżetowy, 

który zwiększy się o kwotę ponad 13,8 mln zł i będzie wynosił ponad 58,9 mln zł. Źródłami 

pokrycia tego zwiększonego deficytu będą: kredyt w wysokości ponad 35 mln zł, wolne 

środki w kwocie ponad 22 mln zł oraz spłata pożyczki udzielonej przez Miasto Suwałki w 

kwocie 500 tys. zł.  

 

Łukasz Wojno zapytał czy kwota, która nie wpłynie do tegorocznego budżetu, będzie 

doliczona do przyszłorocznego budżetu. 

 

Anna Cyran potwierdziła, że te dochody wpłyną do budżetu miejskiego w 2024 roku i 

poprawią wynik przyszłorocznego budżetu.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw                                       – 2 radnych 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 

2023 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Miasta Suwałki na lata 2023-2041. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Monika Podziewska – Naczelnik Wydziału Budżetu i Finansów wyjaśniła, że zmiany 

obejmują urealnienie podstawowych wielkości wynikających ze zmian w budżecie a także 
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kilku zmian w wykazie przedsięwzięć. Powiedziała, że do wykazu przedsięwzięć zostały 

wprowadzone dwa zadania – Transgraniczna droga do nieskończoności oraz Prowadzenie 

placówek dziennego pobytu dla seniorów i klubów seniora. Dodatkowo, jak powiedziała, 

zgodnie z tym, że uchwałą budżetową zostały urealnione wydatki na inwestycje finansowane 

z Polskiego Ładu to również limity wydatków zostały urealnione w WPF m.in. o te 

przedsięwzięcia.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw                                       – 2 radnych 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2023-2041. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 

sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta wyjaśnił, że w ustawie o samorządzie 

gminnym weszła zmiana polegająca na tym, że dzierżawca wieczysty może po upływie 12 

miesięcy od dnia wejścia w życie tej ustawy zażądać możliwości wykupienia dzierżawionej 

przez siebie nieruchomości. Dodał, że ustawodawca zobowiązał jednostki samorządu 

terytorialnego do określenia, w drodze uchwały, szczegółowych warunków sprzedaży 

nieruchomości gruntowych będących ich własnością na rzecz użytkowników wieczystych, 

więc ceny te zostały ustalone.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych 

warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat za 

przejazdy autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie 

gminy Suwałki. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta wyjaśnił, że chodzi o wprowadzenie biletów 

czasowych – godzinnych i dobowych. Dodał, że zmiana ta wynika bezpośrednio z 

przeprowadzonych przez Miasto konsultacji społecznych w zakresie komunikacji miejskiej i 

zgłoszonych postulatów. Podkreślił, że jest to istotna zmiana, ponieważ często aby dostać się 

z jednego krańca miasta na drugi konieczna jest przesiadka i ponowne kasowanie biletów. Jak 

powiedział seniorzy zwrócili uwagę, że podróż robi się przez to kosztowna.  

Zaznaczył, że wprowadzenie biletów czasowych to ukłon w stronę podróżnych, ale również 

promocja korzystania z komunikacji miejskiej.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

opłat za przejazdy autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na 

terenie gminy Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia obowiązujących w 2024 r. 

wysokości opłat i kosztów związanych z usunięciem i przechowywaniem pojazdów na 

terenie Gminy Miasta Suwałki.   

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta wyjaśnił pokrótce założenia projektu 

uchwały.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia obowiązujących w 

2024 r. wysokości opłat i kosztów związanych z usunięciem i przechowywaniem pojazdów 

na terenie Gminy Miasta Suwałki.   

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wysokości 

stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd 

Dróg  

i Zieleni w Suwałkach.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta wyjaśnił, że do obowiązującej uchwały 

wprowadzony został punkt dotyczący możliwości posadowienia i wynikających z tego 

kosztów w zakresie stacji ładowania pojazdów elektrycznych tak, aby stacje tego typu zaczęły 

działać w mieście nie tylko przy sklepach wielkopowierzchniowych.  

 

Tomasz Drejer – Dyrektor ZDiZ powiedział, że pod potrzeby stacji likwidowane są trzy 

miejsca parkingowe. Wybór miejsc, gdzie mogłyby powstać takie stacje pozostawiono 

potencjalnym inwestorom i to oni muszą zrobić analizę, gdzie jest to opłacalne. Dodał, że 

obecnie w centrum miasta nie ma ani jednej stacji ładowania pojazdów a to – jak powiedział – 

byłoby dużym ułatwieniem np. dla turystów, którzy w czasie ładowania pojazdu mogliby 

pozwiedzać centrum miasta.  

Dodał, że zainteresowane budową stacji są obecnie trzy firmy. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest 

Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie „Programu budowy dróg w Suwałkach w latach 2024-2027 i po 2027”. 

– Materiał stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że przedstawiony materiał 

stanowi konkluzję rozmów między Prezydentem Miasta i klubami radnych. Dodał, że 

znalazły się uwagi radnych dotyczące zakresu planowanych inwestycji w zakresie m.in. 

terminu realizacji danej inwestycji. Podkreślił, że niemal wszystkie inwestycje zawarte w 

Programie uzyskały dofinasowanie z funduszy zewnętrznych.  

 

Bogdan Bezdziecki zapytał, czy udałoby się np. rozłożyć na etapy ul. Polną i rozpocząć prace 

wcześniej niż zostało to zaplanowane w przedstawionym programie.  

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta odpowiedział, że na tę ulicę nie ma na razie 

żadnego dofinasowania, więc nie jest to póki co możliwe. Dodał, że program ten ma charakter 

otwarty i będzie uaktualniany zgodnie z pozyskiwanymi środkami.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 
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wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała „Program budowy dróg w Suwałkach w latach 2024-

2027 i po 2027”. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  zmiany uchwały nr   LXI/804/2023 Rady 

Miejskiej  w Suwałkach z dnia  27 września 2023 r. w sprawie przyznania dotacji  

na realizację inwestycji pt. „Remont zachodniej i wschodniej elewacji Konkatedry  

pw. św. Aleksandra w Suwałkach”. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że została podjęta uchwała o 

wysokości dotacji, jednak okazało się, że w uchwale powinna znaleźć się również informacja 

o wkładzie własnym miasta, stąd zachodzi potrzeba podjęcia tej uchwały ponownie.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

nr   LXI/804/2023 Rady Miejskiej  w Suwałkach z dnia  27 września 2023 r. w sprawie 

przyznania dotacji na realizację inwestycji pt. „Remont zachodniej i wschodniej elewacji 

Konkatedry pw. św. Aleksandra w Suwałkach”. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji na realizację inwestycji  

pt. „Remont Kościoła Ewangelicko-Augsburskiego pw. Świętej Trójcy w Suwałkach”. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że jest to bliźniacza uchwała do 

poprzednio omawianej. Również chodzi o wpisanie kwoty wkładu własnego do uchwały.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji na 

realizację inwestycji pt. „Remont Kościoła Ewangelicko-Augsburskiego pw. Świętej Trójcy 

w Suwałkach”. 
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– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Ad pkt. 11 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Utratą, Sportową, Walerego Romana  

i terenem kolejowym w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydziału Architektury wyjaśniła, że ten teren posiada 

plan miejscowy a przedstawiana jest jego korekta. Omówiła pokrótce założenia projektu 

uchwały oraz uwagi, które zostały zgłoszone do planu.  

Poprosiła również o uwzględnienie autopoprawki polegającej na wykreśleniu w §34 ust. 5 

pkt. 11 i w §35 ust. 5 pkt. 11 sformułowania dotyczącego wysokości „których wysokość 

wynika z potrzeb technologicznych” ze względu na wątpliwości ze strony nadzoru wojewody 

co do takich zapisów. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Utratą, Sportową. 

Walerego Romana i terenem kolejowym w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Ad pkt. 12 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych w Suwałkach.   

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że dotychczas obowiązujące 

przepisy uchwały skupiały się na obiektach budowlanych wpisanych do rejestru zabytków.  

Tymczasem, jak powiedział, są na terenie miasta obiekty budowlane znajdujące się w innej 

ewidencji zabytków i pozbawione możliwości ubiegania się o dotacje. Dodał, że uchwała ta 

umożliwi większemu gronu właścicieli skorzystanie z dotacji na zabytki.  

 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że kierunek zmian jest na pewno dobry, bo więcej osób 

będzie mogło ubiegać się o wsparcie finansowe, jednak – jak zaznaczył – w ślad za taką 

uchwałą powinny iść większe środki finansowe z budżetu miasta.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że często część kwoty zostaje 

niewykorzystana, więc trzeba sprawę przeanalizować, zobaczyć czy będzie zainteresowanie 

ze strony właścicieli tych zabytkowych budynków.  
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Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji  

na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych  

do rejestru lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych w Suwałkach.   

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Ad pkt. 13 

Informacja z konsultacji społecznych projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach  

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania i 

pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych oraz nagród i wyróżnień 

w Mieście Suwałki.  

– Informacja stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta przypomniał, że zmiana tej uchwały 

wynikała z propozycji, która pojawiła się podczas posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, 

Sportu i Turystyki i zakładała zwiększenie wartości stypendiów w zakresie piłki siatkowej i 

badmintona.  

Dodał, że jeżeli chodzi o wyniki konsultacji społecznych, dwa organy zgłosiły uwagi, po 

czym pokrótce je omówił.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag wobec czego Informacja z konsultacji społecznych 

projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

określenia zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów 

sportowych oraz nagród i wyróżnień w Mieście Suwałki, została przyjęta.  

 

Ad pkt. 14 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów 

sportowych oraz nagród i wyróżnień w Mieście Suwałki.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

określenia zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów 

sportowych oraz nagród i wyróżnień w Mieście Suwałki. 
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– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Ad pkt. 15 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego w 

zakresie ograniczania skutków niedożywienia w Mieście Suwałki na lata 2024-2028. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta omówił pokrótce projekt uchwały.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

osłonowego w zakresie ograniczania skutków niedożywienia w Mieście Suwałki  

na lata 2024-2028. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Ad pkt. 16 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do posiłku, posiłku z dowozem, świadczenia pieniężnego na zakup 

posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 

dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w 

domu” na lata 2024-2028. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Leszek Lewoc – Dyrektor MOPR w Suwałkach wyjaśnił, że kryteria od 1 stycznia 2022 r. 

stanowią odpowiednio kwoty 776,00 zł dla osoby samotnie gospodarującej i 600 zł na osobę 

w rodzinie zgodnie z rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 14 lipca 2021 r. w sprawie 

zweryfikowanych kryteriów dochodowych oraz kwot świadczeń pieniężnych z pomocy 

społecznej. Dodał, że program daje możliwość uzyskiwania trzech form wsparcia: posiłku, 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w 

postaci produktów żywnościowych. Prawo do takiej pomocy mają dzieci, do czasu podjęcia 

nauki w szkole podstawowej, uczniowie szkół podstawowych i ponadpodstawowych oraz 

m.in. osoby starsze, chore i niepełnosprawne, którym gmina może zorganizować dowóz 

posiłków. 

Wobec tego, jak powiedział, do programu będą kwalifikowały się osoby samotne z dochodem 

nie przekraczającym 1.552,00 zł oraz rodziny z dochodem 1.200,00 zł w przeliczeniu na jedną 

osobę. Realizacja świadczeń w ramach niniejszego Programu osobom, których dochód 

kształtuje się do 200 % kryterium może nastąpić wyłącznie po podjęciu stosownej uchwały 

podwyższającej kryterium dochodowe do wskazanego poziomu w oparciu o art. 8 ust. 2 

ustawy. 
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Andrzej Turowski zapytał, czy liczba osób korzystających z tego programu się zwiększa? 

 

Leszek Lewoc – Dyrektor MOPR w Suwałkach odpowiedział, że z roku na rok kształtuje się 

to mniej więcej na tym samym poziomie.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do posiłku, posiłku z dowozem, świadczenia pieniężnego  

na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek  

w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Ad pkt. 17 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach treningowych lub 

wspomaganych. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Leszek Lewoc – Dyrektor MOPR w Suwałkach omówił pokrótce projekt uchwały. Dodał, że 

szczegóły związane z płatnościami zostały zawarte w tabeli. 

 

Bogdan Bezdziecki zapytał jaki jest status mieszkań treningowych i wspomaganych.  

 

Leszek Lewoc odpowiedział, że są to mieszkania należące do ZBM-u. Dodał również, że 

MOPR chce przekazać jedno z mieszkań, które ma w swoich zasobach stowarzyszeniu.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach treningowych lub 

wspomaganych. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Ad pkt. 18 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia  

z pomocy społecznej.  
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– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Leszek Lewoc – Dyrektor MOPR w Suwałkach omówił pokrótce projekt uchwały. Dodał, że 

szczegóły zostały zawarte w tabeli.  

 

Łukasz Wojno zapytał czy tutaj również będzie zmiana kryterium dochodowego.  

 

Leszek Lewoc odpowiedział, że nie ma tu zmian.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za 

świadczenia z pomocy społecznej. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Ad pkt. 19 

Wolne wnioski.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej uwag i wniosków.  

 

Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w dyskusji oraz 

zakończył posiedzenie Komisji. 

Na tym protokół zakończono.   

 

 

 

 

    

Przewodniczący  

Komisji Finansowo-Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Andrzej Turowski 

 

 

 

 

 

 

 
Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej 
Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


